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تولید ســریال های تاریخی به غیــر از آن که نیاز دارد 
به تیم تولیــد قوی و متبحر نیاز به داســتان های جذاب 
و ســرگرم کننده دارد و اگر یکی از این دو نباشــند قطعا 
سریال نخواهد توانست جلب توجه کند . واقعیت آن است 
که ســریال ســازان ما در این دوران هم باید با رسانه های 
مجــازی رقابت کننــد و هم با انواع و اقســام محصولات 

ماهواره ای و این، حقیقتا کار دشواری است.
علی عباســی زاده بازیگر نقش اصلان در سریال رحیل 
با بیان مطلب فوق گفت: ســریال رحیل ویژگی مهمی که 
دارد تیم تولید مجرب و باسابقه است که باعث شدند حتی 
برای جوانترهایی مثل خودم یک جور کلاس درس باشــد 
تا از بزرگان یاد بگیریــم. چه کارگردان و چه تهیه کننده 
این ســریال از باسابقه های تلویزیون هستند و در ژانرهای 
مختلف تجربه دارند و همین تجربیات آنها باعث شد هسته 
مطمئنی برای تولید یک ســریال تاریخی رقم بخورد.این 
بازیگر جــوان درباره همکاری با بزرگانی نظیر فرخ نعمتی 
در سریال رحیل بیان داشــت: فرخ نعمتی بازیگر توانایی 
اســت که از جنس بــازی گرفته تا لحن و گویشــی که 
دارد واقعا تکرارنشــدنی اســت. او بازیگری را در تک تک 
پلان هایــش درس می دهد. در ســریال رحیل به جز فرخ 
نعمتی، کاظم هژیرآزاد، ثریا قاســمی، نسیم ادبی، اندیشه 
فولادوند و حمیدرضا آذرنگ را هم داشته ایم که تک تک 
آنها سرشــار از تجربه و مهارت هســتند و حالا یک گروه 
جوان مثل خــودم هم کنار این چهره هــا با خیال راحت 
ایفای نقش کرده و ریزه کاری های بازیگری را می آموزیم و 

این، خودش واقعا لذت بخش است.
 وی با اشــاره به دشواری های تولید تاریخی در دورانی 
کــه از شــبکه خانگی تــا تلویزیون و حتی شــبکه  های 
ماهواره ای فارسی زبان، در حال پخش سریال های تاریخی 
جورواجور هســتند، اظهار داشــت: تاریخی سازی گرفتار 
نوعی ســاده گیری شــده. به نظرم هر کارگردان تازه کاری 

نمی تواند ســریال تاریخی بســازد. در کل تاریخ تلویزیون 
خودمــان غیر از علی حاتمــی و داوود میرباقری و امرالله 
احمدجو و تا حدی مسعود جعفری جوزانی، واقعا تاریخی 
سازی های مان چنان که باید ماندگار نشد. او درباره وجهه 
تاریخــی رحیل گفت: طراحی داســتانی ســریال رحیل 
مدت ها زمان بــرد و از ایده ای یک خطی تا صدها صفحه 
فیلمنامــه گســترش یافت و طراح و تهیه کننده ســریال 
رامین عباسي زاده با روی باز، تمام پیشنهادات را شنید و با 
افراد مختلف مشورت کرد و تلاش نمود با همراهی فرهاد 
نقدعلی نویســنده سریال و تشــکیل یک تیم کارگردانی 
و اســتفاده از نیروهایی مثل مســعود آب پرور، کاری کند 
کــه همه چیز به صورت اصولی و اســتاندارد، پیش برود. 
البته که ایشــان سابقه تولید ســریال تاریخی پریدخت را 
هم داشت که ســال ها قبل از سریال های پلتفرمی، جلب 
مخاطب نمود. این بازیگر درباره روند داســتانی سریال و 
اینکه در وجه تکنیکی ســریال رحیل هم نماهای رئال و 
هم جلوه  های رایانه ای در کار هســت، بیان داشت: خودم 
وقتی اولین راش های ســریال را دیدم فکر نمی کردم این 
قدر وســواس در طراحی صحنه و لباس و چیدمان قاب ها 
وجود دارد. بعدتر که اولین قســمت ها پخش شــد و روی 
آنتن رفت هرازگاه که به طور نامحسوس نظرات مخاطبان 
را در شبکه های اجتماعی می دیدم متوجه شدم که سریال 

توانسته مخاطب را راضی کند. 
راضی کــردن مخاطبی که انواع و اقســام محصولات 
ســرگرم کننده دراختیارش است، واقعا کار راحتی نیست. 
ســریال که به نیمه ها رسید و بحثهای پیش بینی عاقبت 
زندگی کاراکترهای محا و دیباج شکل گرفت دیگر معلوم 
شد داســتان در جامعه مخاطب، جا افتاده. سریال از نظر 
بصری باوســواس کار شــد و برای ترکیب نماهای رئال و 
نماهای رایانه ای نیز شاهد زحمات پشت صحنه بودم. علی 
عباســی زاده پیرامون واکنش های مخاطبان و منتقدان به 

ســریال رحیل گفت: درباره هر ســریالی نظرات مثبت و 
منفی وجود دارد ولی در مورد ســریال هایی که از ســوی 
مخاطبان دنبال می شــوند، شــاهد نوعی نکته سنجی از 
سوی هم مخاطبان و هم اهالی رسانه و نقد و نظر هستیم. 
درباره سریال رحیل مثلا پیدا کردن معادل تاریخی شازده 
محمدحســن یا کنجکاوی ها روی صدای بازیگر جایگزین 
حســام محمودی یا نحوه فیلمبــرداری و دکوپاژ پیچیده 
نماهای اندیشه فولادوند یا داســتان اجرای تعزیه توسط 
زنان یا حتی پرس و جو کردن درباره مکان لوکیشــن های 
بیرونی، واکنش های مختلفی دیده شــده که حکایت دارد 
از پیگیری ســریال. انشــاءالله این گونه سریال های دارای 
جاذبه پیگیری باز هم تولید شوند و روی آنتن بروند. علی 
عباســی زاده تاکید کرد: آنچه معلوم است اینکه مخاطب 
شیفته داســتان غیرمنتظره سریال شــده است و برایش 
خیلی جالب اســت که بفهمد عاقبت این عشــق اصلان و 
محا و آن جادوهای بیتاج و آن تمامیت خواهی زمان خان 

و... چه خواهد شــد؟ نوعی روایت مینیاتوری در داســتان 
پردازی ســریال وجود دارد که باعث شــده هر شخصیتی 
ولو ریز باز یک داستان مخصوص خودش را داشته باشد و 
بــرای همین و فی المثل در میان زنان درباری همه جوره 
آدمی هست  و داستان خود را هم دارد... این بازیگر جوان 
درباره فعالیت های آتی خود با توجه به واکنش های مثبت 
به رحیل اظهار داشــت: همچنــان در حال تجربه و درس 
اندوزی هســتم و ارجحیت برایم آن اســت که همچنان 
بتوانــم در کنار بزرگان تولید و بازیگری مشــق کنم و یاد 
بگیرم چون زمان برای اشــتهار همیشه هست ولی اینکه 
ســواد را توشه کار کنی، کار دشــواری است و این درسی 
است که از اساتیدی همچون جمشید مشایخی، محمدعلی 
کشاورز، داوود رشیدی، عزت انتظامی و... گرفتیم که طی 
چند دهه فعالیت در ســینما و تلویزیون هیج گاه اســیر 
شهرت نشدند و همواره سعی کردند انسانیت و اخلاق را بر 

هر چیز دیگر الویت کنند.

در گفت وگو با علی عباسی زاده بازیگر سریال مطرح شد 

مخاطب؛ شیفته داستان غیرمنتظره سریال »رحیل«

سالگرد مرگ مشکوک یک شاعر! 
پنجاه سال از مرگ مشکوک 
برنده  نــرودا« شــاعر  »پابلو 
جایزه نوبل ادبیات اهل کشور 
شــیلی گذشــت. به گزارش 
ایســنا، »پابلو نرودا« شــاعر 
شــیلیایی برنده نوبل که در 
سال ۱۹۷۳ به مرگی مشکوک 
چهره  سال هاست  درگذشت، 

مورد بحث محققان و پزشــکان دنیا بوده اســت و پیــش از این گروهی از 
کارشناســان بین المللی که روی پرونده او و نمونه های باقی مانده از جسدش 
کار می کردند، نتیجه گرفتند که ابتلا به ســرطان مطمئنا علت اصلی مرگ 
او نبوده اســت. این امر احتمال به قتل رسیدن این چهره بزرگ ادبی را که 
از طرفداران »ســالوادور آلنده« ـ رئیس جمهور آزادی خواه شیلی ـ هم بود، 
افزایش داد. نرودا دو هفته بعد از کودتای نظامی »پینوشه« که به سرنگونی 
دولت »سالوادور آلنده« منجر شــد، در بیمارستانی در سانتیاگو درگذشت 
اما برخی، از جملــه برادرزاده نرودا، »رودولفو ریــس«، مدت ها بر این باور 
بودند که او به دلیل مخالفتش با دیکتاتوری آغازین »آگوســتو پینوشــه« 
به قتل رســیده اســت. مرگ این چهره ادبی آن چنان پرحاشیه و مشکوک 
بود که ۱۰ ســال پیش بنا بر اظهارات راننده شخصی او، دادگاه شیلی حکم 
نبش قبر او را صادر کرد و دانشــمندانی از چندین کشور دنیا سه سال روی 
باقی مانده جســد او کار می کردند. نمونه هایی از جســد نرودا برای تجزیه و 
تحلیل به آزمایشگاه های پزشــکی قانونی در چهار کشور فرستاده شد و در 
ســال ۲۰۱۵ دولت شــیلی گفت که احتمال زیادی وجود دارد که شخص 
ثالثی مســئول مرگ او باشد و دو سال بعد، تیمی از دانشمندان بین المللی 
گفتند که »۱۰۰% متقاعد شــده اند« که این شاعر بر اثر سرطان پروستات 

فوت نکرده است. 
»رودولفــو ریس« به تازگی اعلام کرده که آزمایش های علمی نشــان داده 
که ســم کلســتریدیوم بوتولینوم در بدن عمویش هنگام مرگ وجود داشته 
است، که نشــان می دهد او واقعاً پس از کودتا »مسموم« شده است. »پابلو 
نرودا« از مشهورترین و تأثیرگذارترین چهره های ادبیات معاصر جهان است 
که علاوه بــر تعداد زیادی کتــاب، یک مجموعه بزرگ شــعری را از خود 
باقی گذاشــت. از جمله آثار او می توان به »اســپانیا در قلب ما«، »عاشقانه 
جدید برای اســتالینگراد« و »چوب بر بیدار خواهد شــد« اشــاره کرد. او از 
فعالان سیاســی شیلی بود که در جنوب ســانتیاگو به دنیا آمد. نرودا یکی 
از حامیان سرســخت و دوست »ســالوادور آلنده« رئیس جمهور چپ گرای 
شــیلی بود که فقط  ۱۲ روز پس از کودتای نظامی »آگوســتو پینوشه« که 
به ســرنگونی »آلنده« انجامید، در بیمارستان درگذشت. برخی معتقدند او 
 به  دلیل این که قصد داشت رهبری حزب مخالفان حکومت را برعهده بگیرد 

به قتل رسیده است.

نگاه

یک مــدرس تئاتر ابراز تاســف کــرد: نه 
»مبارک«، نه »جیجی وی جی« نه »خیمه«، 

حال خوبی ندارند.
پوپــک عظیم پور، مــدرس تئاتــر و تئاتر 
عروسکی و عضو هیات داوران بیست و یکمین 
جشــنواره بین المللی نمایش آیینی و سنتی 
معتقد اســت علیرغم آثار بی شماری که برای 
جشنواره تولید شده اند، حال گونه های نمایش 

عروسکی سنتی خوب نیست.

این کارگردان تئاتر در گفتگویی با ایســنا 
با ارزیابی مجموعه آثار رســیده به این بخش 
جشــنواره گفت: تلاش برخی از نمایشــگران 
که اسامی مشــخصی دارند، همچون خانواده 
انصافی، آدم را به شــوق می آورد. این خانواده 
برای حفظ هنر نمایش ســنتی همواره تلاش 
می کند و جای خوشحالی دارد ولی نسل جوان 
آن طور که شایسته آیین و سنت است، به هنر 

سنتی توجه نمی کند.

عظیم پور ادامه داد: در بین آثار بی شماری 
کــه به جشــنواره آمده بــود، تعــداد زیادی 
از شــهرهای مختلف دیده  خیمه شــب بازی 
می شد و این جای دلگرمی دارد ولی ضعف در 
کارها مشهود بود. به اعتقاد من میراث هنری 
گذشــته در نگاه امروزی بایــد با منش مندی 

بیشتری خودش را به رخ بکشد.
این مدرس تئاتر با اشاره به تئاتر و آیین های 
کهن در کشورهای مختلف جهان اضافه کرد: 

همه کشورها آیین های مخصوص به خودشان 
را دارند که از گذشــته حفظ شــده است. این 
آیین ها ویترین هویت ملی شــان اســت اما به 
نظر می رسد در کشــور ما نمایش های آیینی 
و ســنتی تنها برای اجرا در جشــنواره تولید 
می شوند. شاید چون جشنواره دو سالانه است 
و همه چیز رها می شــود تا فراخوان بعدی. به 
این ترتیب هنر عروسکی در طول سال مغفول 

واقع می شود.

عظیم پور دربــاره روند انتخاب آثار توضیح 
داد: از بین کارهای بسیاری که دیدیم، ده اثر را 
خیلی با اغماض و دو یا سه اثر درخشان با نگاه 
تشــویقی انتخاب شدند. در کل نه »مبارک«، 
نه »جیجی وی جی« نه »خیمه«، حال خوبی 
ندارند. باید در طول سال احوالپرس شان باشیم 

و توجه به آنها، نباید موسمی باشد.
وی تاکیــد کــرد: وقتی هنرمنــد نمایش 
سنتی فقط ســاختار را می بیند، یک کاستی 
اتفــاق می افتد. محتوای نمایش ســنتی باید 
بــرای مخاطب امروز با دقت طراحی شــود تا 
همچون نهال تازه نفس، بشــاش باشد. به یاد 
داشته باشید که کار ســنتی یک کار مردمی 
است. شوخی دارد، کنایه دارد، سرگرمی دارد 

و نقد هم دارد.
ایــن کارگــردان تئاتــر دربــاره برگزاری 
بخش های جشــنواره در اســتان های مختلف 
کشــور گفت: نفس قضیه خیلی شــعف ناک 
اســت؛ اینکه جشنواره از پایتخت به شهرهای 
دیگر می رود، امکان دیده شــدن بیشــتر آثار 
ایجاد می کند، هنرمنــدان به مناطق مختلف 
سفر می کنند و تبادل فرهنگ ها اتفاق می افتد، 
گفتمان شکل می گیرد و این بسیار پسندیده 

است.
عظیم پور با اشــاره به مشــکلات اقتصادی 
گروه هــای نمایشــی و فاصله هــای طولانی 
اســتان ها از یکدیگر افــزود: می دانم که دبیر 
جشــنواره تا چه اندازه تحت فشار است اما ای 
کاش امکانات ســفر برای گروه های نمایشــی 
فراهم بشــود و هزینه ایــاب و ذهاب دریافت 
کنند. از ادارات ارشــاد اســتان ها در خواست 
می کنــم که در ایــن روزهای باقــی مانده تا 
برگــزاری جشــنواره از گروه های نمایشــی 
استان شان حمایت کنند و حداقل اتوبوس هایی 
برای رساندن گروه ها به محل اجرا تامین شود 
و هنرمندان را با احترام به شهرهای جشنواره 
برسانند. اینکه با تلخ کامی و هزینه زیاد بیایند، 
چه رمقی برای اجرا خواهند داشت؟ امیدوارم 
این مشــکل گروه ها از ســمت ادارات ارشاد 
اســتان ها رفع شود. بیست و یکمین جشنواره 
بین المللی نمایش های آیینی و سنتی با دبیری 
احمد جولایی از یکم تا یازدهم مهر، در تهران، 
آذربایجان شــرقی )تبریز(، خراســان شمالی 
)بجنورد(، چهارمحال و بختیاری )شــهرکرد(، 
مرکزی )تفرش( و گلستان )گرگان و کردکوی( 

کشور برگزار می شود.

پوپک عظیم پور:

حال »مبارک« خوب نیست

معاون گردشگری تشریح کرد

ماجرای لغو ویزای ایران و سیم کارت بدون فیلتر گردشگری

معاون گردشــگری از جزئیــات طرح »لغو 
یکطرفه روادیــد ایران با برخی کشــورها« و 
»سیم کارت های بدون فیلتر گردشگری« گفت.

علی اصغر شــالبافیان در گفت وگو با ایسنا 
با اشــاره به طرحی که با عنوان »تسهیل ورود 
گردشــگران از طریق لغو روادیــد و با خودرو 
شــخصی« از ســوی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی بــه دولت ارائه 
شده اســت، اظهار کرد:  این طرح با استناد به 
اولویت های تعیین شده در سند تحول و با توجه 
به انتظارات دولت سیزدهم آماده شد. طرح لغو 
یکطرفه روادید نیز به وزارت خارجه و نهادهای 

ذی ربط ارائه شده است.
او ادامــه داد:  در قالب این طرح، پیشــنهاد 
ما لغو یکطرفه روادید با ۶۸ کشــور بود. وزارت 
امور خارجه طرح را بررســی کــرد و در کنار 
پیشــنهاداتی، مخالفت اساســی با این طرح 
نداشت،  چون سیاست گردشگری همین است 
و در بسیاری از کشورها نیز اجرای آن متداول 

بوده و حتی در کشورهای اطراف ایران، از جمله 
قطر، ترکیه، امارات و حوزه CIS )کشــورهای 
مستقل مشترک المنافع( نمونه این طرح اجرا 
می شود. بنابراین، وزارت خارجه و دستگاه های 
مرتبط هم با این نگاه، پیشنهاد وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی را بررسی 
کردند و جلســاتی در این راســتا برگزار شده 
است.  شــالبافیان درباره کشورهایی که برای 
لغو یکطرفه روادید پیشنهاد شده اند و چگونگی 
انتخــاب آن ها، گفــت: رویکرد اصلــی برای 
گزینش این کشــورها مبتنی بر سیاست های 
خارجی دولت ســیزدهم بوده، که روی توسعه 
با کشورهای همسایه، مسلمان، حوزه تمدنی و 
پیمان های ملحق شده مثل شانگهای و بریکس 
تاکید دارد. تا کنون، با کلیت طرح و تعدادی از 
این کشورها در جلسات و گفت وگو با دستگاه ها 
و نهادهای ذی ربط، موافقت شده، اما نیاز است 
طــرح لغو روادید در کمیســیون های مختلف 

دولت تصویب شود.

در ادامه، از او درباره اثر لغو یکطرفه روادید 
با کشــورها بویژه عمان سوال پرسیده شد که 
پاسخ داد:  لغو روادید بین این دو کشور )ایران 
و عمــان(   مدت هاســت، اجرا شــده و از آن 
زمان ســفر گردشگران عمانی به ایران افزایش 
محسوسی داشته است. سفر گردشگران عمانی 
را به عینه می توان در شــهرهای شمالی کشور 

دید.
او درعیــن حال گفت:  بیــش از ۷۰ درصد 
گردشــگران ورودی بــه ایران از کشــورهایی 

هستند که با آن ها لغو روادید شده است.
معاون گردشــگری همچنین درباره طرح 
»تسهیل تردد خودروهای گردشگران خارجی 
بــه ایران« اظهار کرد: ما لغو روادید را همزمان 
با تســهیل تردد گردشگران با خودرو شخصی 
به ایران، در چند کشور دنبال می کنیم. اجرای 
طرح تســهیل تردد خودروهای شــخصی در 
کنار لغو یکطرفه روادید می تواند در رفت وآمد 
گردشگران منطقه به ایران خیلی مؤثر باشد و 
اگر این طرح مثلا با عراق قطعی شــود،   ایران 
به عربستان،  قطر و امارات از راه زمینی متصل 

می شود.
درباره سرانجام طرح سیم کارت   شالبافیان 
گردشــگری با توجه به تاکیدهــا و اظهارات 
عــزت الله ضرغامــی، وزیر میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی در این باره، گفت: 
طرح »سیم کارت گردشگری« در کارگروه رفع 
مصادیق مجرمانه دادستانی کل کشور تصویب 
شده است. جلســه ای هم بین وزارتخانه های 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، 

ارتباطات و دادستانی و نیروی انتظامی درباره 
نحوه اجرای آن با توجــه به اولویت های مورد 
درخواست ما برگزار شــد. ما درخواست کرده 
بودیم فعالان گردشــگری در اولویت این طرح 
قرار بگیرند، در نتیجه قرار شــد فهرست دفاتر 
خدمات مســافرتی را ارائه کنیم تا این امکان 
برای آن ها فراهم شود. آژانس های مورد تایید 
که پروانه بهره برداری از وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی دارند، به منظور 

بهره برداری از این طرح معرفی شده اند.
او اضافــه کــرد: در مرحله دیگــری از این 
مصوبه،  امکان بهره برداری گردشگران خارجی 
از این سیم کارت ها وجود دارد و با آن موافقت 

شده است.
شالبافیان با بیان این که این مصوبه با اولویت 
حمایت از فعالان گردشگری، مرحله به مرحله 
اجرا خواهد شــد، افزود: ایــن طرح مصوب و 
ابلاغ شده و ما هم براساس مصوبه و اولویت ها، 
بهره بــرداران را معرفی می کنیــم. زمان بندی 
اجــرای مرحله  به مرحله ایــن مصوبه هم در 

آینده مشخص می شود.
معاون گردشــگری یادآور شد: درخواست 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی، بهره برداری دفاتر خدمات مسافرتی، 
هتل ها، راهنمایان گردشــگری و گردشگران 

خارجی از سیم کارت گردشگری است.
زمستان سال گذشته، همزمان با رکود سفر 
گردشگران خارجی به ایران تحت تاثیر شرایط، 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی دو طرح لغو یکطرفه روادید ایران و سیم 

کارت گردشــگری را به دولت پیشنهاد کرد تا 
محدودیت های سفر به ایران را برای گردشگران 

خارجی کمتر کند.
عزت الله ضرغامــی ـ وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی ـ دهم اسفندماه 
۱۴۰۱ در حیــاط دولت و در جمع خبرنگاران 
این سخنان را مطرح کرد که »بعضی دوستان 
تحلیل می کنند چرا گردشگر خارجی به ایران 
نمی آید کــه دلایلی دارد. یکــی از مهمترین 
نیازهای آنها اینترنت و ســکوهای بین المللی 
و خارجی اســت. این مســائل مثل نان و آب 
برای گردشگر واجب است. نمی شود گردشگر 
بــه ایران بیاید و ارتباطش با دنیا قطع شــود. 
نمی شود به او گفت از بله و ایتا استفاده کن... 
مــن از وزیر ارتباطات خواســتم امکانی برای 
گردشگران خارجی فراهم شود تا آنها با استفاده 
از سکوهای بین المللی بتوانند نیازهای خود را 
برطرف کنند. ان شاء الله سکوهای داخلی ما هم 

بتوانند در سطح بین المللی فعال شوند.«
 ضرغامــی دو ماه پیــش از آن، در دی ماه 
۱۴۰۱ هم از پیشنهاد طرح لغو روادید یکطرفه 
ایران با برخی کشــورها، خبر داده و گفته بود: 
روی این که با کدام کشــور بایــد لغو روادید 
شــود برنامه ریزی کردیم، جلسات کارشناسی 
گذاشــتیم و نظرات افراد مختلف احصا شــده 
و دلایل اقدام برای لغو روادید با هر کشــور را 
مشــخص کردیم. معتقدم در حال حاضر یکی 
از موضوعاتی که می توان با مردم صحبت کرد، 
گردشگری اســت. اخبار، تصاویر و ویدئوهای 

مثبت از ایران باید به دنیا مخابره شود.

خاطرات ناب فرماندهان دفاع مقدس
در مجموعه »ل ۲۷«

مجموعه برنامه« ل۲۷ »با محوریت بازگو کردن خاطرات ناب و کمتر شنیده 
شــده فرماندهان ورزمندگان لشگر ۲۷ حضرت محمد رسول الله، از دوشنبه 
۳ مهر به مدت ۱۰ شــب حوالی ساعت ۲۲:۳۰ روی آنتن شبکه پنج سیما 

می رود .  
به گزارش روابط عمومی شبکه پنج؛ مجموعه برنامه »ل۲۷ »با حضور جمعی 
از دانش آموزان و دانشجویان به نقل خاطراتی شیرین و کمتر شنیده شده از 
فرماندهان و رزمندگان لشــگر ۲۷ محمد رسول الله )ص( می پردازد. برخی 
از فرماندهانی که خاطرات شــان در این برنامه نقل می شود عبارتند از: حاج 
جعفر جهروتی فرمانده تخریب لشــگر ۲۷، حاج قاسم کارگر فرمانده گردان 
مسلم، حاج قاســم صادقی از فرماندهان جنگ های نامنظم، حاج رضا غزلی 
از فرماندهان اطلاعات لشــگر ۲۷،  سید محسن خوشدل از فرماندهان تیپ 
ذوالفقار، آذر مددی فرمانده گردان مقداد لشــگر ۲۷،  اکبر مصداقی فرمانده  
گردان زرهی لشــگر ۲۷ ، جواد علیگلی فرمانده تبلیغات لشگر ۲۷ و ... . این 
برنامه کاریســت از گروه معارف شبکه پنج ســیما با مشارکت سپاه محمد 
رســول الله تهران بزرگ که ویژه هفته دفاع مقدس روی آنتن شــبکه پنج 

سیما می رود.

پخش »آپارتمان شماره ۱۳« 
در سالروز درگذشت یدالله صمدی

شــبکه نمایش همزمان با ســالگرد درگذشــت یدالله صمــدی، کارگردان 
پیشکســوت کشورمان، فیلم ســینمایی »آپارتمان شــماره ۱۳« را پخش 
می کند. به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی شــبکه نمایش ســیما، 
فیلم سینمایی »آپارتمان شــماره ۱۳ « به کارگردانی زنده یاد یدالله صمدی  
دوشــنبه، ۳ مهر ســاعت ۱۳ روی آنتــن می رود. »آپارتمان شــماره ۱۳« 
داستانی پرماجرا از فروش آپارتمانی به همین نام است که ماشاءالله ایرانمش 
شــخصیت اصلی قصه برای فروش آن و خرید مغازه تراشکاری در کرمان و 
ازدواج با دختر مورد علاقه اش، از کرمان راهی تهران می شــود اما ساکنین 
آپارتمان هرکدام شغلی را در آنجا راه اندازی کرده اند و کسی حاضر به خرید 
این آپارتمان نمی شود و... . زنده یادان: جمشید اسماعیل خانی، صدیقه کیانفر 
و ابراهیم آبادی، علیرضا خمسه، سیروس گرجستانی، مرتضی ضرابی و... در 
این فیلم ایفای نقش کرده اند. »آپارتمان شماره ۱۳« در جشنواره فیلم فجر 
در بخش های مختلف نامزد دریافت جایزه شــد و در نهایت سیمرغ بلورین 
بهتریــن فیلم و فیلمنامه را برای یدالله صمــدی و فیلمش به ارمغان آورد. 
یدالله صمدی، کارگردان پیشکســوت کشــورمان متولد ۲۶ آبان ۱۳۳۱ بود 
که در ۳ مهر ۹۷ در ســن ۶۶ ســالگی به دلیل عوارض ناشی از پیوند کبد 

درگذشت.

حسن شرف الدین درگذشت
حســن شرف الدین مترجم ســینمای ایران به دلیل ابتلا به سرطان از دنیا 

رفت.
به گزارش ایسنا، خانواده اش دیروز در صفحه شخصی این مترجم سینمایی 
نوشته اند:» با ســلام خدمت همه همراهان عزیز. در کمال تاسف باید اعلام 
کنیم که ساعاتی پیش بابا از پیشمون رفت. اگرچه این جدایی برای ما خیلی 
سخت هســت، ولی بابا از خیلی وقت پیش خودش رو آماده کرده بود برای 
این ســفر ابدی. اگرچه با سرسختی بیش از ده سال با بیماری مبارزه کرده 
بــود، اما هیچ وقت فراموش نکرد از زندگی لذت ببره. آخرین توصیه های بابا 
هم همین بود، که به جای غصه خوردن بابت رفتن، تمرکز کنیم روی زندگی 
که داشته، روی خاطرات خوش، سرسختی ها در برابر مشکلات، دستاوردها 
به جای ناکامی ها، و ســعی کنیم زندگی که داشته رو جشن بگیریم به جای 
ســوگواری برای رفتنش.ما هم تلاش می کنیم در برابر این غم قوی باشیم و 
خواســته ی بابا رو اجابت کنیم. انشاالله طی همین هفته برای برگزاری یک 
مراسم یادبود اطلاع رسانی خواهیم کرد تا بتونیم پذیرای شما عزیزان باشیم. 
از طرف همسر و فرزندان.« حسن شرف الدین که بخش زیادی از فیلم های 
کوتاه و مســتند ســینمای ایران را ترجمه کرده است، همچنین فیلم هایی 
سینمایی چون »لامینور« داریوش مهرجویی، »شنای پروانه« محمد کارت، 
»بی همــه چیز« محســن قرائی و.... را در ســال های اخیر ترجمه و صاحب 

زیرنویس انگلیسی کرده است.

تماشای »قصه های مجید«
با مهدی باقربیگی و فرزندانش

شــبکه امید پنج قســمت از مجموعه »قصه های مجید« را تا پنجم مهر ماه 
هر روز به روی آنتن می برد. به گزارش ایســنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ســیما، همزمان با بازگشایی مدارس و آغاز سال تحصیلی، مهدی باقربیگی 
بازیگــر نقش مجید به همــراه دو فرزندش با پنج قصــه از قصه های مجید 
هر روز ســاعت ۱۸ از شــبکه امید مهمان مخاطبان می شــوند. »صبح روز 
بعد«، »نان و شــعر«، »ملخ دریایی«، »اردو« و »ورزش« عنوان قصه هایی از 
مجموعه »قصه های مجید« اســت که یکم تا پنجم مهر پخش خواهند شد. 
فیلم ســینمایی »قصه های مجید« به کارگردانی زنده یاد کیومرث پوراحمد 
تولید شــده و مهدی باقربیگی، جهانبخش ســلطانی و زنده یاد پروین دخت 

یزدانیان در این فیلم هنرنمایی کرده اند.

اخبار کوتاه


